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Fråga ställd till Oscar Hahne, ordförande i 

Socialnämnden 

Fråga 
 
Sommarjobb 

Snart kommer ännu ett sommarlov för Knivstas elever och i dessa ekonomiskt 

tuffa tider för många familjer söker våra ungdomar ett sätt att tjäna lite egna 

pengar. 

Då ungdomsarbetslösheten i landet ligger på 25 procent och den totala 

arbetslösheten på rekordhöga 10 procent är det tufft för kommunens unga som 

ännu inte fått någon examen. I det läget blir kommunens sommarjobb än 

viktigare. 

Att få ett sommarjobb är inte bara att få lite pengar på ett konto utan det gör även 

att ett antal av lovets veckor får en struktur samtidigt som det blir en insyn i 

arbetslivet. Det blir en socialt förebyggande aktivitet. Dessutom kan det öka 

sannolikheten att söka ett framtida jobb i någon av kommunens verksamheter. Jag 

har själv sett levande exempel på att det har hänt. 

Jag kan glädjande konstatera att styret satsat på att fler ungdomar ska få en 

möjlighet att tjäna egna pengar än före senaste valet. Men jag ser samtidigt att 

ansökningarna ökar snabbare för varje år medan antalet jobb är detsamma och 

endast 42 procent av de sökande är i år beviljade ett kommunalt sommarjobb. För 

tre år sedan 2023 var det 57 procent av de sökande som fick ett jobb. 

Det är ändå en god bit från rekordåret 2016 då 73 procent av de sökande fick ett 

sommarjobb av kommunen. 

I grannkommunen Uppsala får 100 procent av de sökande eleverna i åk nio ett 

sommarjobb. För gymnasieeleverna finns det ett samarbete med näringslivet och 

regionen där kommunen och regionen betalar lön till ungdomar som jobbar på 

privata företag eller inom Region Uppsalas verksamheter. 

 

Min fråga till ordförande i socialnämnden är om det finns några planer på 

att öka antalet sommarjobb i Knivsta kommun?
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